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SEZNAM ČLENŮ S PREZENCÍ 
 
 
Duchovenští členové  

1. Zdeněk Brož, lokální kazatel, Litoměřice     /   
2. Josef Červeňák, farář, bez přidělení      / 
3. Jana Daněčková, farářka, Tachov       / 
4. Filip Gärtner, lokální kazatel, Slaný      / 
5. Ctirad Hrubý, farář, Jihlava       / 
6. David Chlupáček, diakon na zkoušku, Brno     /  
7. Filip Jandovský, lokální kazatel, Litoměřice      / 
8. Jana Křížová, farářka, Praha 2        / 
9. Pavel Kuchynka, farář, Plzeň 1 – Lochotín    /  
10. Mária Kunstová, kazatelka na zkoušku, Třeboň    /  
11. Milan Mrázek, lokální kazatel, Praha 10 – Strašnice    /  
12. Richard Novák, farář, Protivín      /  
13. Zdeněk Neužil, lokální kazatel, Vimperk     /  
14. Pavel Procházka, farář, Mikulov       /  
15. Petr Procházka, farář, Praha 9 – Horní Počernice    /  
16. Ivana Procházková, superintendentka, Praha     /  
17. Lev Shults, farář, Praha 2 – Agapé      /  
18. Petr Vaďura, farář, Plzeň 3 – Maranatha     / 
 
      Nicole Sims, farářka, Praha 10 – ESUMC, bez hlasovacího práva 
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Laičtí členové  

19. Josef Havíř, Brno        /  
20. Josef Thál, Jihlava         /  
21. Lang Martin, Litoměřice        /  
22. Vladimír Lehocký, Mikulov       /  
23. Pavel Wittner, Plzeň 1 – Lochotín      /  
24. Petr Konopík, Plzeň 3 – Maranatha, člen RO     /  
25. Daniel Červeňák, Praha 2       /  
26. Eduard Holtman, Praha 2 – Agapé      /  
27. Martin Jeřábek, Praha 9 – Horní Počernice     /  
28. Michal Bláha, Praha 10 – ESUMC      /  
29. Ivana Sýkorová, Praha 10 – Strašnice      /  
30. Hana Nováková, Protivín        omluvena 
31. Eva Piherová, Vimperk        /  
32. Zdena Pergnerová, Slaný        /  
33. Aysun Kurt, Tachov         /  
34. Kateřina Krlinová, Třeboň        /  
35. Martina Chlupáčková, členka RO      /  
36. Milan Maržencev, zástupce za mládež       /  
37. Jolana Kružíková, zástupce za sestry       /  
 
Celkem hlasů 36 
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PROGRAM 
 
 
 
9:00   Příjezdy 
9:30   Bohoslužba 
10:00  Zahájení konference 
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2023 
  Plenární zasedání 
12:00  Oběd 
13:00  Plenární zasedání 
15:00  Bohoslužba s Večeří Páně 
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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 

 
 
 
Zahájení konference 
Bohoslužbu vedla superintendentka Ivana Procházková. 
Prezence 
Volba skrutátorů: Milan Maržencev, Daniel Červeňák – zvoleni jednomyslně 
Schválení programu: jednomyslně 
 
1.0 Zpráva za Radu oblasti 
Zprávu představila Ivana Procházková. 
Doplnila, že navrhuje jako novou členku Komise pro finance stavařku 
R. Křišťanovou, z farnosti ECM Lochotín. 
Upozornila na plánovanou revizi koncepce financování církve a mimořádnou 
oblastní konferenci k aktualizaci mzdové koncepce platů duchovních. 
D. Chlupáček poděkoval RO za finanční pomoc SKP Jihlava – za půjčky i 
dlouhodobé příspěvky. Ocenil návštěvy RO ve střediscích Diakonie. 
F. Gärtner: Jak je to s hledáním duchovního pro ESUMC?  
I. Procházková: Dohoda s GBGM po VK 2023 byla zkrácena na 3 roky, nebyla 
ukončena hned. Skončí k 31. 5. 2024. Na inzerát se přihlásila jedna kandidátka, 
také řešíme možnost spolupráce s církví Nazarénů, což je metodistická 
denominace. Také ESUMC oslovuje další kandidáty. 
Zpráva přijata jednomyslně. 
 
1.1 — Zpráva superintendentky 
Zprávu představila Ivana Procházková. 
Zmínila spolupráci s bulharsky mluvícím sborem, který se schází ve Strašnicích. 
Kazatel Dimitar Angelov se účastní OK jako host. 
Na přelomu dubna a května proběhne generální konference United Methodist 
Church, na konci září generální konference Global Methodist Church.  
Zpráva přijata jednomyslně. 
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1.2 — Zpráva Komise pro finance a církevní majetek 
Zprávu představil Petr Procházka s použitím prezentace. 
Komise doporučuje Radě oblasti návrh – viz zpráva, 1. bod.  
F. Gartner: Bude se to každoročně revidovat?  
P. Procházka: Ano, možná lépe po dvou letech. 
D. Červeňák: V návrhu jsou procenta, můžeme dostat absolutní čísla? 
P. Procházka: V roce 2023 církev dostala od státu přes 9 milionů, výnosy 
z kompenzací jsou přes 7 milionů, jsou i další příjmy. 
P. Vaďura: Jaký je vývoj výnosů – rostou? 
P. Procházka: Výnosy od Správy budov jsou asi stále stejné, ještě se splácí 
půjčky. Výnosy z cenných papírů zatím nejsou, protože jsou uložené. Výnosy 
z akcií stoupají, loni se po delší době vyplácely dividendy, letos asi bude méně. 
J. Červeňák: Oblastní konference je jako valná hromada organizace, máme 
zodpovědnost. Potřebujeme podrobnější informace. Máme tu odpovědnost 
nechat jen na RO? 
P. Procházka: Ta informace je k dispozici v kanceláři RO. 
D. Červeňák: Jak je to s Fondem solidarity? 
P. Procházka: Je tu finanční polštář z minulosti. 6 milionů od sborů jde přímo 
na platy. 
P. Vaďura: Byly z peněz na misii financovány konkrétní projekty, nebo se jen 
kumulují? 
M. Kukla: Částečně kumulují, částečně jdou např. pro ESUMC a na doplnění 
sbírky pro Connexio. 
I. Procházková: Návrh komise projednala a doporučila RO. Bylo by dobré 
doplnit do toho návrhu revizi po dvou letech. 
P. Procházka: Pokud se návrh neschválí, budeme postupovat stejně jako 
doposud. 
I. Procházková: Pokud se schválí, už letošní rozpočet lze nově strukturovat. 
M. Chlupáčková: V návrhu se nerozhoduje o absolutních číslech, ale jen o 
procentech. 
V. Lehocký: V návrhu nám chybí absolutní čísla, abychom mohli hlasovat. 
P. Procházka: Opakuji, jedná se o přibližně 16 milionů pro rok 2024.  
P. Konopík: Fond solidarity se řeší pro tento a příští rok, pak bude situace jiná a 
bude se přehodnocovat, možná 40% nebude stačit. 
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I. Procházková: Dostatek financí na platy je komlexní věc, musí se řešit z více 
stran. 
J. Červeňák: Bylo by možné zveřejnit aktuální čísla skrytá za procenty? 
Anna Pípalová: Jakým způsobem chcete prezentovat ta čísla – jaká a jakou 
formou? Konkrétní čísla za 2023 lze doplnit do protokolu. 
Návrh: Doplnit čísla za rok 2023 do protokolu a pro srovnání i odhad, jak to 
bude vypadat 2024. 
Pro 27, zdržení: 8, proti 0  
Doplnění informací od Vedoucí kanceláře Rady oblasti Anny Pípalové: 
V roce 2023 byly odvody ze Správy budov a výnosy z cenných papírů rozděleny 
v následujícím poměru: 
Provoz církve 30% (1 722 652,- Kč) 
Fond solidarity a rozvoje 50% (2 871 085,- Kč) 
Diakonie 15% (861 326,- Kč) 
Misie v Evropě a ve světě 5% (287 108,- Kč)   
 
Dle nově navrženého schématu by v roce 2024 odvody ze Správy budov a výnosy 
z cenných papírů měly být rozděleny následujícím poměrem: 
Provoz církve 35% (2 783 042,- Kč) 
Fond solidarity a rozvoje 40% (3 180 619,- Kč) 
Institut vzdělávání 10% (795 155,- Kč) 
Diakonie 10% (795 155,- Kč) 
Misie 5% (397 577,- Kč)   
 
Návrh ze zprávy KFCM 
Pro: 34, zdržení 1 
 
P. Procházka vyzval sbory Vimperk a Praha 2 – Agapé, aby navýšili příspěvek 
na plat kazatele. 
F. Gärtner: Plat kazatele ESUMC bude dál hrazen ze zahraničí?  
P. Procházka: Už ne, bude to z fondu solidarity. Žádosti o příspěvek z Fondu 
solidarity se dodus podávaly podle formuláře z r. 2013; bude aktualizován RO. 
I. Procházková: Žádosti je třeba podávat před koncem roku, aby RO je mohla 
včas projednat.  
P. Procházka: Fond byl založen právě pro tyto případy, kdy sbory potřebují 
pomoc. 
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P. Procházka: Ze sborů přišly odpovědi na otázky komise ohledně příjmů 
farností. Většinou se jednalo o pronájmy. Komise vyzývá: Přemýšlejte o dalších 
možnostech. 
P. Vaďura: Problém je, když výnosy stoupnou nad 300 tisíc, je to pro sbor 
nevýhodné. 
P. Procházka: Ale při investici např. do cenných papírů se výnos hned zdaní, 
takže problém nevzniká. Lze spolupracovat se Správou budov a investovat 
společně.  
Pavel Procházka: Někteří faráři se v tom nevyznají. Může komise poslat občas 
rady pro investování? 
P. Procházka: Určitě. Asi vytvoříme seznam ve spolupráci se Správou budov. 
D. Červeňák: Neměly by se sbory věnovat něčemu jinému a neměla by výdělek 
řešit např. Správa budov? Nemáme tolik energie, abychom řešili misii, 
investice… 
I. Procházková: Není to vždy jen o penězích. Sbory i třediska SKP mají i jiné 
zdroje financování. Sloužit znamená i hledat prostředky ke službě. Znamená to 
přerod uvažování o službě církve.  
P. Procházka. Jsme na tom v porovnání s jinými církvemi velmi dobře ohledně 
samostatnosti. 
P. Kuchynka: Kolik by stálo mít poradce, kteří by zmapovali možnosti sborů a 
navrhli výhled? U nás máme poradce i mezi členy, oni se tomu často vyhýbají 
kvůli střetu zájmů. Jinde možná ani nejsou. 
I. Procházková: Je třeba součinnosti, ale nenechat to jen na RO nebo Správě 
budov.  
P. Procházka: Mzdová koncepce byla stanovena v roce 1999. Komise chce nyní 
připravit balíček návrhů, které by pomohly sborům snížit náklady na mzdu 
duchovních bez nesnížení mzdy kazatelům. 
I. Procházková: Na poslední schůzi RO se projednávala zpráva o budoucnosti 
mzdové koncepce, je to doplnění zprávy komise. Oblastní konference 23. 11. se 
bude věnovat úpravě mezd duchovních od ledna 2025. 
Zpráva přijata jednomyslně. 
 
Schválení Protokolu OK 2023:  
Protokol přijat jednomyslně. 
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1.3 — Zpráva za Fond údržby budov 
Zpráva přijata jednomyslně. 
 
1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy 
Zprávu představili Martin Kukla a Anna Pípalová. 
D. Červeňák: Otázky: 4 miliony je hodně. Dary pro Ukrajinu by to vysvětlovaly. 
Vysoká částka 100 000 Kč na reprezentaci. Odpisy 1,5 milionů. Máme zprávu 
vzít na vědomí nebo ji schvalujeme? 
M. Kukla: Jsou to účetní tabulky. Chcete rozepsané kompletní náklady? Co 
přesně chcete vědět?  
P. Procházka: Dotace z ministerstva kultury by měla být na provoz církve, ne 
na mzdy 
M. Kukla: Ale částečně se z toho mzdy hradí. 
A. Pípalová: Náklady na reprezentaci jsou vyšší, protože je vyšší frekvence 
setkávání. Občerstvení je efektivnější pořizovat společně než platit stravné 
k cesťákům. 
M. Kukla: Některé akce byly prodlouženy, to byl také nárůst nákladů. Náklady 
na ubytování biskupů ale hradí biskupská kancelář. 
A. Pípalová: Repartice: Podklady ze sborů byly zpracovány až těsně před 
konferencí. Dochází k chybám na sborech, započtení doplatků za minulý rok  
i do aktuálního roku. Když se odevzdávají tabulky, ještě není uzavřený účetní 
rok a není jasná částka na repartice.  
 
Návrh: Zrušit v tabulce repartic kolonku „Odvedeno do 31. 3.“ a nechat jen 
„Přeplatek/nedoplatek“ 
Pro: 22, proti: 5 zdržení: 9 
Doplatky repartic je třeba uhradit do konce dubna. 
Po dohodě s ekonomkou D. Daněčkovou tabulky aktiv a pasiv nejsou letos 
řešeny pro farnosti s jednoduchým účetnictvím. 
J. Červeňák: Tabulky bereme jen na vědomí, je to věc farností. 
P. Wittner: Bývalo pravidlo určené OK, že 10% kladného hospodářského 
výsledku se má uložit každý rok do FÚB. Platí to? 
P. Procházka: O peníze nepřijdete, ty jsou tam jen uložené. 
P. Konopík: A co když po několika letech v mínusu je farnost v plusu, čímž 
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hradí mínus z minulých let? 
I. Procházková: Není to vymáháno. Bylo to rozhodnutí ve prospěch farností.  
M. Mizur: Je výhodnější mít peníze uložené v FÚB než na běžném účtu ve 
farnosti, protože v FÚB se vklady úročí lépe. 
J. Červeňák: Stav finančního vyrovnání se státem je popsán příliš stručně. 
Jedná se o 150 mil – jak s tím církev hospodaří? 
M. Kukla: Máme podrobný přehled investic. Můžeme z něj části zpracovat a 
rozeslat.  
M. Chlupáčková: Po deseti letech by bylo dobré vydat celkový přehled o tom, 
jak se investovalo. 
P. Procházka: V tabulkách je to vidět. 
I. Procházková: V průběhu roku to projednává RO. 
D. Chlupáček: Snad je možné předložit popis graficky manažersky jednoduše – 
investice do akcií, vynášejí tolik a tolik. Časové řady, kolik investice stála a 
kolik vynáší. Ceny nemovitostí se měnily. 
M. Kukla: Nemáme každý rok odhad ceny nemovitostí. 
D. Červeňák: Prosím příště uvádět peněžní částky v celých Kč a s oddělenými 
tisíci. 
I. Procházková: Děkuji kanceláři za zvládnutí situace s onemocněním 
ekonomky D. Daněčkové. 
 
1.5 — Revizní zpráva za rok 2023 
Zpráva za kancelář i revizní zpráva byly přijaty jednohlasně. 
J. Červeňák: Asi není správný název revizní zprávy. Asi je to spíš audit, než 
revizní zpráva. Církev mívala revizní komisi, která řešila i smysl vynaložení 
nákladů. 
 

1.6 — Zpráva Správy budov 
Zprávu představil Martin Mizur. 
Podotkl, že granty mívají krátkou dobu podání a je těžké rychle sehnat 
projektanta. Po poradě s A. Pípalovou konstatujeme, že je lepší mít v šuplíku 
připravené projekty, až bude vhodná chvíle žádat o dotaci. 
J. Thál: Jaká byla finanční náročnost projektu v Horních Počernicích?  
M. Mizur: Za práci na projektech to bylo doposud asi 1,5 milionů Kč. Celková 
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investice na 3 projekty (senioři, komunitní centrum, azylový dům) byla tehdy asi 
140 milionů. 
V. Lehocký: Děkuji za opravy ve Valticích, za pomoc M. Mizura a RO, za 
kladný a vstřícný přístup. 
D. Červeňák: Co se chystá v Sedlčanech? 
M. Mizur: Když byla skončena práce místního sboru, objekt se nepodařilo 
prodat za přiměřenou cenu. Vznikla myšlenka na stavbu bytového domu. 
Jednáme s architektem na přípravě projektu. Pak by se začaly předprodávat byty, 
takže by ta stavba nebyla zátěží pro církev.  
Zpráva přijata jednomyslně. 
 
1.7 — Zpráva za Diakonii 
Zprávu představil Karel Nyerges, s použitím prezentace. 
Zdůraznil spolupráci s P. Húštěm a V. Samkem, kteří odešli ze svého zaměstnání 
a naplno se věnují pomoci Ukrajině. 
I. Procházková: Válka na Ukrajině trvá. 
J. Červeňák: Newsletter o naší pomoci Ukrajině naposledy vyšel na konci října. 
Našel jsem poslední výroční zprávu Diakonie z roku 2015. Uvítal bych novější a 
podrobnější informace o pomoci pro Ukrajinu.  
K.Nyerges: Nemám kapacitu na výroční zprávu. 
P. Vaďura: Děkuji za loňskou sbírku pro diakonické projekty, našemu středisku 
Sklep to pomohlo. Jiné dotace (kraj, ministerstvo) dávají jen na konkrétní věci a 
tím jsme nemohli zaplatiti jiné potřebné. 
I. Procházková: Tato zpráva za Diakonii by mohla zafungovat jako newsletter. 
Bylo by třeba přidat místa u nás na sborech, kde dále pomáháme Ukrajině. 
Zpráva přijata jednomyslně. 
 

2.1 — Zpráva Nominačního výboru 
Zprávu představila Jana Křížová. 
Výbor navrhuje čtyřleté funkční období kvůli stabilitě. Při přijímání nového 
řádu bude možné hlasovat o změně období. 
J. Červeňák: Navrhuji volbu na 2 roky. 
Pro: 8, Proti: 18, zdržení: 9 
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Návrh: Funkční období na 4 roky, 6 členů rady. 
Pro: 32 
Návrh byl schválen.  
Volba oblastního vedoucího laiků: 
J. Červeňák: Volit oblastního vedoucího laiků má podle řádu až výroční 
konference. 
I. Procházková: Ano, je to v naší situaci poněkud složité, když oblastní 
konference má zvolit radu oblasti, jejíž členem má být z moci svého úřadu 
oblastní vedoucí laiků, který ovšem má být zvolen výroční konferencí, jejíž 
členové jsou totožní se členy oblastní konference. 
P. Vaďura: Tak o tom budeme hlasovat jako o návrhu pro VK. 
Návrh: Navrhujeme výroční konferenci, aby zvolila jako oblastního 
vedoucího laiků Petra Konopíka: 
Tajné hlasování: Pro: 32, zdržení: 3 
Petr Konopík bude navržen výroční konferenci k volbě na oblastního a také 
konferenčního vedoucího laiků. Pokud bude zvolen, stane se členem Rady 
oblasti. 
Volba dalších laických členů Rady oblasti: 
Tajné hlasování: 
Martina Chlupáčková: pro 32 hlasů.  
V prvním kole nikdo další nezískal nadpoloviční většinu (18 hlasů).  
Ve druhém kole:  
Tajné hlasování: 
Iveta Čepeláková: pro 20 hlasů 
Náhradníci:  
Josef Havíř, Eduard Holtman, zvoleni aklamací  
Volba duchovenských členů Rady oblasti: 
Z moci svého úřadu je členem superintendentka Ivana Procházková. 
Druhý statutár je volený z ordinovaných starších: 
Tajné hlasování: zvolen Ctirad Hrubý nadpoloviční většinou 18 hlasů. 
Třetím duchovenským členem Rady oblasti může být kdokoli se služebním 
přidělením: 
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V prvním kole nezískal nikdo nadpoloviční počet hlasů.  
Do druhého kola postoupili Milan Mrázek – 13 hlasů, Petr Vaďura – 7 hlasů 
Zvolen byl Milan Mrázek: 24 hlasů; (Petr Vaďura: 11 hlasů) 
Náhradníci: Petr Vaďura, Filip Jandovský 
 
J. Červeňák: Navrhuji, abychom do rozpisu společných modliteb ECM zařadili 
modlitby za povolání nových kazatelů. 
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PŘÍLOHY 
 
 
1.0 — Zpráva za Radu oblasti 
 
Rada oblasti (dále jen RO) jednala od poslední Oblastní konference (22. 4. 
2023) celkem dvanáctkrát, dvakrát korespondenčně (9. – 12. října a 22. – 26. 
listopadu), dvakrát online (27. června a 14. srpna) a osmkrát se sešla osobně 
(šestkrát v Praze, jednou v Protivíně a na Poušti u Bechyně, jednou v Jihlavě). 
Každé zasedání začíná krátkou pobožností, v jejímž vedení se členové RO 
střídají, končí rovněž společnou modlitbou. Jednání RO se podle potřeby účastní 
také tajemníci RO, další spolupracovníci a hosté.   
Velmi děkuji všem členům rady, všem tajemníkům a dalším spolupracovníkům, 
zaměstnancům i dobrovolníkům, ve výborech a komisích i mimo ně, za jejich 
podíl na službě a vedení naší církve v ČR. Radě oblasti letos děkuji nejen za 
jejich práci během uplynulého konferenčního roku. Vzhledem k tomu, že nás 
letos čekají nové volby do RO. Děkuji za spolupráci během celých čtyř let.  
Ty přinesly kromě očekávané agendy také některé výzvy, se kterými, myslím, 
nikdo z nás dopředu zcela nepočítal. Děkuji za vaši velkou ochotu zapojit se do 
setkání na sborech a při OK a VK — nejen ohledně budoucího směřování ECM 
v ČR, ale v uplynulém konferenčním období také v jiných situacích. Děkuji vám 
za mimořádné schůzky online, za další mimořádná setkávání ve sborech  
(v Litoměřicích, v Plzni, ve Vimperku, v ESUMC, se zástupci bulharského 
sboru aj.). Jsem ráda, že jsme mohli realizovat výjezdy na některá střediska 
Diakonie, na Poušť, že jste podle potřeby cestovali také do zahraničí (Švýcarska, 
Rakouska, Chorvatska a dalších zemí). Děkuji, že v tom všem hledíte ke Kristu, 
pracujete s přijetím odpovědnosti a prosbou o moudrost Pána Církve. Děkuji za 
váš vstřícný a konstruktivní přístup i v těžkostech, a za vaši trpělivost 
v jednáních. Děkuji za společné modlitby, také za přátelskou a lidskou oporu, 
kterou jsem u vás mnohdy nalezla. Děkuji, že přinášíte do církve své životní  
i odborné (právní, technické aj.) zkušenosti a službu víry. Tímto děkuji 
samozřejmě i Vítovi Pavelkovi, i když po VK 2023 na své členství v RO 
rezignoval a poslední rok RO tedy pracovala bez něj.   
RO velmi často dělá strategická rozhodnutí. Přejeme si, aby vedla nejen 
k jednorázové podpoře života a služby církve. Velmi často vstupujeme do 
záležitostí, které přesahují volební období jedné konkrétní RO. Pomáháme 
rozjíždět dlouhodobé projekty, ale někdy je též také ukončujeme. Propojenost 
života a služby jednotlivých farností a středisek, a také naše spolupráce s církví 
v zahraničí, je právě na jednáních RO velmi hmatatelná. Např. v žádostech 
o finanční podporu z farností a středisek, v povolávání celocírkevních 
služebníků (např. práce sester), v rozhovorech a modlitbách, které ústí ve 
strategická rozhodnutí personální, finanční, organizační apod.   
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Duchovní záležitosti  
Rada oblasti pracovala nejen podle aktuálních potřeb, v reakci na přicházející 
žádosti a podněty, ale také dle priorit, které sama přijala a průběžně 
aktualizovala. Opakovaně jsme se vraceli a diskutovali další kroky po hlasování 
VK 2023. V tomto ohledu je důležité zejména propojení s celým kolegiem 
kazatelů a vzájemná informovanost a spolupráce s Výborem pro řád. 
Předpokládám, že zejména po GK UMC a GK GMC využijí sbory nabídku 
pokračujících rozhovorů o budoucnosti ECM v ČR se superintendentkou a členy 
RO.  
Těší nás navázaná spolupráce s bulharsky mluvícím sborem. V listopadu 2023 
RO jmenovala Etickou komisi, děkujeme za jejich podněty v souvislosti 
s případem zneužívání, ke kterému došlo v létě 2022 v jihlavské farnosti. 
Působnost Etické komise však vidím v budoucnu jako širší, také proto 
Nominační výbor navrhuje volbu Etické komise v širším složení. Jednání RO se 
na pozvání účastní také ředitel Diakonie ECM a misijní koordinátorka. 
Účastníkem RO je též předseda Komise pro evangelizaci a domácí misii. Tito 
tedy přinášejí také svá témata na jednání RO. Děkuji velmi všem zúčastněným, 
že nesou pokračování naší podpory (zejména dvou zdravotnických) projektů na 
Ukrajině.  

Personální záležitosti  
4. září 2023 nastoupila jako účetní Správy budov paní Eva Löblová, 9. října 
2023 Mgr. Anna Pípalová jako tajemnice RO pro ekonomické a provozní 
záležitosti, Ing. arch. MgA. Martinu Kuklovi zůstala agenda personální a nově 
se ujal úkolů spojených s komunikací, prezentací a propagací života a služby 
naší církve. 15. listopadu 2023 nastoupil do recepce v kanceláři ústředí pan 
Miroslav Vereb. RO nově jmenovala Komisi pro finance a církevní majetek, 
Etickou komisi a povolala do služby koordinátorky práce žen sestru Mgr. Jolanu 
Kružíkovou, laickou kazatelku. Aktuálně nyní hledáme duchovního do anglicky 
mluvicího sboru v Praze – Vršovicích.  

Hospodářské záležitosti  
Ředitel Správy budov Ing. Martin Mizur přinášel na RO podněty k projednání 
týkající se strategie údržby a rozvoje nemovitostí ECM v ČR — jak budov, které 
užívají a mají ve výpůjčce farnosti, tak objektů nakoupených v rámci státních 
restitucí, a objektů, které užívají střediska diakonie. Vedle Správy budov 
spolupracuje RO zejména s Komisí pro finance a církevní majetek. Rádi 
bychom, aby se KFCM rozrostla o stavaře/stavařku, aby KFCM mohla přinášet 
„druhý názor“ nejen ekonomickému oddělení, ale právě také Správě budov. 
V uplynulém konferenčním období se díky zahraniční finanční pomoci podařilo 
zrealizovat větší rekonstrukce – zejména na Poušti a ve Valticích – v návaznosti 
na pobyt uprchlíků z Ukrajiny na těchto místech. Tyto a další hospodářské 
záležitosti podrobněji viz zpráva Správy budov.   
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Finanční záležitosti  
Rada oblasti spolupracuje ve finančních záležitostech zejména s ekonomickým 
oddělením kanceláře RO (pod vedením Ing. Daniely Daněčkové), opět s Komisí 
pro finance a církevní majetek (KFCM) a se Správou budov (ředitel Ing. Martin 
Mizur). RO vyřizovala standardně žádosti o půjčky z FÚB, z rozpočtu RO 
žádosti sborů a středisek o dary (např. ECM Plzeň – Maranatha), 
spolufinancování zřizovatele (např. SKP Jihlava), žádosti o půjčky (např. ECM 
Litoměřice), žádosti o snížení podílu farnosti na mzdě zodpovědného kazatele 
(ECM Protivín, ECM Vimperk, ECM Třeboň, ECM Agapé – Praha, ECM Praha 
- Strašnice). RO počítá s tím, že ve spolupráci s Komisí pro finance a církevní 
majetek připraví během jara a léta revizi koncepce financování mezd 
duchovních a možné modely organizace duchovenské služby na farnostech 
(sborech), které se dlouhodobě ocitají v situaci, že nejsou schopny financovat 
zvyšující se podíl farnosti na mzdě „svého“ duchovního. Další finanční 
záležitosti viz zpráva za kancelář RO.    
Rada oblasti se průběžně věnovala také zprávám z dalších komisí a výborů, 
zprávám z činnosti Institutu vzdělávání, a zprávám z ekumeny.   

Ivana Procházková, předsedkyně RO 
 

1.1 — Zpráva superintendentky 
 
Jako superintendentka a předsedkyně Rady oblasti jsem se podílela na práci 
Rady oblasti, vedla - a z velké části připravovala - její jednání. Řídila jsem 
ústředí české ECM, pravidelně jsem vedla porady kanceláře ústředí se 
společnými modlitbami (každý čtvrtek), porady s tajemníky Rady oblasti 
(zpravidla vždy na začátku každého týdne). Dle potřeby jsem se účastnila 
schůzek a práce některých výborů a komisí (zejména Výboru pro řád a KFCM – 
Komise pro finance a církevní majetek). S ředitelem Diakonie Karlem 
Nyegesem pokračujeme v návštěvách našich středisek a setkáváních s jejich 
zaměstnanci. Podle potřeby iniciuji nebo přijíždím na sbory na schůzky se 
staršovstvy a výbory pro spolupráci mezi kazatelem a farností (v uplynulém 
konferenčním období zejména v Plzni – Maranatha, ve Vimperku, v ESUMC). 
Proběhla řada individuálních schůzek (osobně nebo online) s duchovními,  
s dalšími zaměstnanci a laickými spolupracovníky, se spolupracovníky Institutu 
vzdělávání. Vedla jsem pravidelné schůze kazatelů, účastnila se některých 
krajských setkání. Vedla jsem farní konference, účastnila se nebo vedla některé 
sborové schůze. 

Má role spočívá zejména v propojování, koordinaci a řízení služby, práce 
komisí, výborů, sborů, jednotlivců, dalších pracovníků a služebníků církve. Na 
sbory přijíždím ne vždy „řešit problémy“, i když to mívám v popisu práce dosti 
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často. Zvenčí, z určitého odstupu, je řešení konfliktů a kolizí mnohdy snazší než 
zevnitř. I v těchto případech se ale většinou u vás setkávám se vstřícností, vůlí 
ke kompromisům, dohodám a spolupráci. Za to děkuji. Kristova milost nás nese. 
Mám samozřejmě radost, když se nám společně práce daří, Bůh „jiskří“ mezi 
námi a v naší práci. Je naším prvořadým posláním být společenství těch, kteří 
milují Krista, žijí opravdovou, hlubokou láskou k Bohu, horlivou zbožností. 
Vedle společných bohoslužeb nás posilují společné modlitby, exercicie, 
duchovní obnovy (Cesta do Emauz, duchovní setkání speciálně pro mládež, pro 
ženy, manželky kazatelů), na sborech pak domácí skupinky, modlitební setkání, 
večery chval a další. Věřím, že děláme a můžeme dělat spoustu dobrých věcí. 
Můžeme směle, s otevřeným srdcem, zvát pak jako církev ke spolupráci i lidi 
mimo církev, sympatizanty, „nevěřící“ (ve střediscích, v rámci pomoci Ukrajině 
aj.). Dobré projekty přitahují obětavé a schopné lidi. K dobrým projektům, 
humanitárním, sociálním, vzdělávacím, kulturním aj. se rádi připojí i lidé mimo 
církev. Věřím, že dobré projekty nestojí primárně na penězích, ale právě na 
lidech.  

Půl roku jsme připravovali - a nyní již od února spustili - projekt podpory  
a vzájemného poznávání a spolupráce s bulharsky mluvícím sborem. I s naší 
podporou pokračují dva zdravotnické projekty na pomoc Ukrajině. Významnou 
roli v těchto projektech hraje spolupráce s biskupskou kanceláří, velké nasazení 
a podpora sekretáře biskupa Urse Schwiezera.  

Když píši, že má práce spočívá často v řešení konfliktních a kolizních situací, 
myslím tím také řešení následků zneužívání ze strany našeho bývalého 
začínajícího kazatele Jaromíra Andrýska. Zanechal za sebou spoušť a některé 
rány se možná nezahojí nikdy. 

Propojování a koordinace jsou na celocírkevní rovině důležité, zejména když 
hledáme dlouhodobé cíle a strategie pro jednotlivé sbory. S tím totiž souvisí  
i dlouhodobá finanční stabilita (sborů i církve), vyvážené hospodaření (opět celé 
církve i jednotlivých sborů). „Dobře nakročeno“ máme v tomto směru z menších 
sborů ve Slaném, a jak doufám, také již ve Vimperku a v Praze- Strašnicích. 
Zapojení našich duchovních do kaplanské služby je dobrou cestou ve více 
ohledech. Jsem ráda, že i na této cestě církve mohu přispět svým dílem. 

V Obnoveném závazku a prohlášení duchovních, ke kterému se na jaře loňského 
roku připojili všichni naši duchovní pod služebním přidělením, jsme našli 
křehkou jednotu. Tu je třeba stále obnovovat a prohlubovat. Není to jednoduchý 
proces.  

Pravidelně jsem se účastnila setkávání a práce tzv. Jižního kabinetu (Cabinet 
South) s bratrem biskupem, pracovních setkání Výkonného výboru (Executive 
Committee) naší Centrální konference, setkání superintendentů v Budapešti. 



OK ECM 2024 — 17 
 

V únoru jsem vycestovala do Osla na setkání svazu evropských metodistických 
institucí (Methodist-related Theological Schools in Europe, MTSE). 
Prostřednictvím našeho Institutu vzdělávání jsme tak napojeni na širší práci 
metodistických církví v této oblasti.  

Jako první místopředsedkyně ERC (znovu zvolená na podzim 2023) jsem se 
účastnila jednání předsednictva Ekumenické rady církví v ČR a práce řídicího 
výboru ERC. Podílela jsem se na přípravě a účastnila se bohoslužebných a 
jiných akcí pořádaných ERC (Červená středa, Modlitba za domov, Novoroční 
bohoslužba aj.) Při ERC vedu Pracovní skupinu pro prevenci a řešení zneužívání 
v církvi. Na podzim loňského roku se nám podařilo vydat, představit a 
distribuovat v církvích ERC brožuru Sexuální zneužívání (nejen) v církvi. 
Prevence a řešení. 

Stále zůstávám v roli ředitelky Institutu vzdělávání, ale jsem velmi vděčná všem 
spolupracovníkům, kteří se na práci Institutu vzdělávání podílejí.  

Nekáži každou neděli, ale zhruba 2/3 nedělí v roce. Kázáním sloužím nejen při 
farních konferencích, ale příležitostně i při běžných nedělních bohoslužbách. 
Sice ne tak pravidelně jako duchovní na farnostech, ale přesto se ujímám  
i klasické farářské práce, jako jsou běžné pastorační rozhovory, pohřby, 
setkávání se snoubenci, následné svatby, biblické vyučování (sestry ve sboru 
Agapé Praha 2). Během léta jsem vyjížděla na jeden den na některé kurzy na 
Poušti (mládež, senioři). Na podzim jsem se účastnila víkendového setkání pro 
mládež (Kam mě volá Bůh ve Volyni) a setkání manželek kazatelů. Zpravidla 
dvakrát do roka učím v kurzu S dětmi na cestě víry, v rámci Modulu A mi 
zůstala výuka předmětu Biblická hermeneutika a exegeze. Těší mne „odlehčený“ 
žánr duchovních zamyšlení, ke kterým mne již desátý rok zve Český rozhlas. 
Děkuji za spolupráci vám všem — kolegům, duchovním, laikům, zaměstnancům 
i dobrovolníkům. Děkuji také bratru biskupovi a biskupské kanceláři. Bratru 
biskupovi Stefanu Zürcherovi zvláště za jeho vstřícné doprovázení a podporu ve 
složité situaci církve, a bratrům Ursu Schweizerovi a André Töngimu za jejich 
obětavou a vytrvalou pomoc a podporu ze strany biskupské kanceláře, za níž 
velmi děkuji a vážím si ji. Děkuji své rodině. Děkuji Kristu, že je životem tak 
mocným a nádherným, že snad i křehkost, nepatrnost i temnoty naší existence 
jsou neseny a proměňovány v novost života, kterému jdeme vstříc.  

Ivana Procházková, předsedkyně RO 
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1.2 — Zpráva Komise pro finance a církevní majetek 
 
Podobně jako v minulých letech se komise zabývala plněním rozpočtů a novými 
rozpočty Rady oblasti, Správy budov a Institutu vzdělávání. Komise se věnovala 
i dalším záležitostem, jako například kontrolou investovaných prostředků 
z kompenzací, investicemi do cenných papírů, přehledem zůstatků na účtech, 
střediscích a fondech církve. 
Strategie ECM 2013-2030. Komise navrhuje změnu struktury rozpočtu Rady 
oblasti a revizi rozdělení výnosů. Změna struktury rozpočtu povede ke 
zjednodušení, revize rozdělení výnosů je nutná k udržení kapitol výdajů církve. 
Obě úpravy musí proběhnout před rokem 2030, kdy bude ukončen státní 
příspěvek na provoz církve. Schválením již od roku 2024, dojde k lepší 
přehlednosti rozpočtu.   

1. Struktura rozpočtu Rady oblasti a poměr rozdělení výnosů. 
V současné době má rozpočet Rady oblasti dva zdroje hlavních příjmů: 
příspěvek od státu na provoz církve, který se každým rokem snižuje a výnosy 
z kompenzací, které se rozdělují dle klíče schváleného Oblastní konferencí 
2013. Dalšími příjmy jsou: repartice, příjmy Institutu vzdělávání a příjmy 
jednotlivých středisek.  
Komise doporučuje Radě oblasti a Oblastní konferenci: 

a) Sloučit příspěvek od státu na provoz církve s výnosem z kompenzací. 
b) V rozpočtu Rady oblasti nově rozdělit strukturu výdajů fondu solidarity  

a rozvoje, provozu církve, institutu vzdělávání a to tak, aby byla více 
přehledná. 

c) Schválit nový poměr rozdělení výnosů (sloučených) příjmů: 
35%  provoz církve    
40% fond solidarity a misie   
10% institut vzdělávání   
10%  diakonie    
  5% misie (domácí i zahraniční misie)  

Rada oblasti bude mít mandát rozhodnout každý rok o výši 
podpory domácí a zahraniční misie podle aktuálních potřeb. 

2. Výše úvazků a mezd jednotlivých duchovních, výše odvodů farností. 
Komise ocenila další pokrok v navyšování odvodů farností na mzdy 
duchovních.  
Komise konstatuje: 
5 farností s duchovním na plný úvazek, odevzdává předepsaný podíl farnosti na 
mzdě, což je nyní zhruba 80% celkové mzdy duchovního (s odvody).  
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5 farností má duchovního se sníženým úvazkem a odevzdává předepsaný podíl 
farnosti na mzdě, což je zhruba 80% jeho celkové mzdy (s odvody). Duchovní 
se sníženým úvazkem mají druhou část úvazku v jiné službě (nemocnice, 
vězení, institut atd.). 
To znamená, že 10 farností si plní své závazky v plné výši. 
2 farnosti jsou více dotovány: Protivín odevzdává 55% podílu farnosti na mzdě 
duchovního (Vimperk pouze 33%), Praha 2 Agapé pouze 18%. Komise se 
domnívá, že Vimperk i Praha 2 Agapé mají možnost svůj podíl navýšit. 
Mzda duchovního farnosti ESUMC je nyní placená ze zahraničí. 

3. Predikce zvyšování podílů farností do roku 2030. 
Nová predikce ukazuje, že předpoklad vývoje mezd a podílu farností 
vypracovaný v roce 2013 se ukazuje jako správný. Křivka nárustu odvodu 
farností na mzdy duchovních a pokles podílu ze strany ústředí je konstantní.  

4. Žádost o podporu z Fondu solidarity a rozvoje. 
Pravidla a formulář žádosti o podporu z Fondu solidarity a rozvoje přijala 
Oblastní konference 2013. Komise navrhuje aktualizovat žádost a změnit termín 
podávání žádostí tak, aby bylo projednání Radou oblasti možné před koncem 
kalendářního roku.  

5. Investiční možnosti farností.  
Komise dostala přehledy ekonomické činnosti jednotlivých farností. Zatím se 
ekonomická činnost soustředí nejvíce na oblast pronajímání farních prostor. 
Oblastní konference v minulosti schválila možnost spolupráce farností 
s ústředím v investování finančních prostředků z kompenzací. Je vytvořen 
prostor pro společné investice, možnost dohody na společné správě nově 
zakoupených nemovitostí. Komise doporučuje farnostem, aby se touto 
záležitostí zabývaly. 

6.  Pravidla pro výpočet a struktury mezd duchovních. 
Pravidla pro výpočet a struktury mezd duchovních byla přijata Oblastní 
konferencí 1999 v Plzni. To znamená, že tato pravidla fungují již 25 let. Během 
této doby došlo několikrát k návrhům na změny, většinou se jednalo o snížení 
mezd duchovních. Tyto návrhy nebyly přijaty. Pravidla, která máme se 
osvědčila.  
Komise se pokusí připravit do příští Oblastní konference balíček návrhů, které 
by mohly snížit odvody farností a zároveň udržely reálnou výši mzdy 
duchovních.  
 

Petr Procházka 
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1.3 — Zpráva za Fond údržby budov 
 
FÚB fungoval i v roce 2023 v souladu se schválenými zásadami. 
Podrobný přehled FÚB za rok 2023 viz tabulka na následujících stranách. 

Martin Kukla / Anna Pípalová 
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1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy 
 
Zpráva vedoucího kanceláře — do konce roku 2023: 
► V loňském roce jsme vstoupili do druhého roku války na Ukrajině. Její 
průběh a důsledky již neovlivňoval život na sborech a provoz církve v takové 
intenzitě, jako první rok, nicméně kancelář Rady oblasti ve spolupráci s misijní 
koordinátorkou Janou Křížovou a ředitelem Diakonie ECM Karlem Nyergesem 
nadále pokračovala v usilovném zajišťování pomoci — zvláště v oblasti 
zdravotnické pomoci i zdravotnických potřeb. 
► Nad rámec běžných pravidelných setkání a konferencí kancelář Rady oblasti 
v loňském jaře organizovala a zajišťovala i mimořádná setkání delegátů 
předcházející hlasování Výroční konference o setrvání či odchodu z United 
Methodist Church. 
► V květnu pak proběhla první Výroční konference bez účasti slovenských 
delegátů, za to však s účastí dvou biskupů — odcházejícího biskupa Streiffa a 
nového biskupa Zürchera.  

Agenda kanceláře 
Běžná celoroční agenda spravovaná kanceláří Rady oblasti je tradičně 
komplexem řady různorodých činností a často musí pružně reagovat na aktuální 
potřeby jednotlivých zaměstnanců, farností, námi zřizovaných organizací, 
partnerských subjektů v Česku i zahraničí, i dozorových orgánů státní správy. 
Výběrově z nich zmiňuji: 

Finance, personalistika, orgány státní správy: 
•  Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a mzdové agendy. 
•  Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy  
a úředními orgány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností i jimi 
zřizovaných organizací. 
•  Zpracování účetnictví církve. 
•  Zpracování čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad. 
•  Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
•  Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnostem, 
včetně darů od spřátelených sborů v USA. 

Zahraničí: 
•  Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými organizacemi, 
konferencemi a farnostmi. 
•  Péče o zahraniční návštěvy. 
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Život církve: 
•  Hlavní organizace či nápomoc při organizaci veškerých setkání kazatelů  
a zaměstnanců a členů církve, např. schůze kazatelů, Oblastní a Výroční 
konference, vánoční setkání, exercicie, studijní týden, ekumenické bohoslužby, 
setkání přípravných výborů, komisí, ekumenických setkání atd. 
•  Praktická podpora pro Institut vzdělávání. 
•  Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – protokolů 
Oblastní a Výroční konference i dalších aktuálních publikací, jejich následná 
distribuce. 
•  Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.). 

Zaměstnanci: 
V rámci interní reorganizace byla agenda dosavadního vedoucího kanceláře 
nově rozdělena do dvou pozic (dohromady úvazek 1,8) a doplněna o dlouhodobě 
poptávaná zadání a požadavky. Jako tajemnice Rady oblasti pro ekonomické a 
provozní záležitosti nově nastoupila 9. října 2023 sestra Anna Pípalová, do mé 
gesce tajemníka Rady oblasti nově náleží primárně personální záležitosti a 
vnitřní a vnější komunikace. Předání agend a kompetencí proběhlo ke konci 
roku 2023, farnosti a duchovní byli obeznámeni s novým uspořádáním. 
V březnu loňského roku nahradil odcházející asistentku kanceláře Rady oblasti 
Světlanu Maškovou dočasně bratr Matouš Vaďura. Pozice byla interně 
nabídnuta členům církve, proběhla i jednání s konkrétními zájemci, jež ale 
nevedla k uzavření pracovního poměru. V následném veřejném výběrovém 
řízení pak tuto pozici od 15. listopadu 2023 obsadil bratr Miroslav Vereb. 
Kolektiv kanceláře Rady oblasti aktuálně tvoří tito stálí zaměstnanci: tajemnice 
Rady oblasti pro ekonomické a provozní záležitosti Anna Pípalová (úvazek 1,0), 
ekonomka Daniela Daněčková (úvazek 0,5), účetní Rady oblasti Renata 
Bednářová (úvazek 0,65), asistent kanceláře Rady oblasti Miroslav Vereb 
(úvazek 0,5) a tajemník Rady oblasti pro personální záležitosti a vnitřní a vnější 
komunikaci Martin Kukla (úvazek 0,8). Vlivem aktuální a zřejmě dlouhodobější 
pracovní neschopnosti sestry Daniely Daněčkové bude zapotřebí operativně řešit 
rozdělení ekonomické agendy mezi stávající zaměstnance. 
Velmi děkuji všem mým kolegyním a kolegům v kanceláři i vám všem  
ve farnostech za plodnou spolupráci. 

Martin Kukla 
Finanční přehledy viz následující strany. 
Revizní zpráva za rok 2023 je přiložena samostatně. 
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HOSPODÁŘSKÉ VÝSLEDKY STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2023 
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PLNĚNÍ REPARTIC JEDNOTLIVÝCH SBORŮ 
V ROCE 2023 
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PŘEHLED NÁKLADŮ 2023 
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PŘEHLED VÝNOSŮ 2023 
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PŘEHLED AKTIV 2023 
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PŘEHLED PASIV 2023 
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VYHLÁŠENÉ SBÍRKY RO 2023 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
STAV MAJETKOVÉHO VYROVNÁNÍ STÁTU S ECM 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Poznámka: přehled výnosů z jednotlivých investic viz samostatná tabulka zaslaná delegátům 
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2023 
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1.5 — Revizní zpráva za rok 2023 
 

Předmětem revize byly: Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich 
zaúčtování Hospodárnost a účelnost výdajů 

Závěr: 

Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace.  
Účetní záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, 
srozumitelně a přehledně. 

Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových  
a výdajových pokladních dokladů atd.). 

Výdaje jsou vynakládány účelně. 

Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno v souladu s účetními a daňovými předpisy. 

Pohledávky z nájmů jsou řádně vymáhány ve spolupráci s právníkem. 

Závěr: účetnictví za rok 2023 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2023 do fondů rozhodne Rada oblasti. 

 Ing. Hana Macková 
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1.6 — Zpráva Správy budov 
 

Vážení delegáti Oblastní konference, sestry a bratři, chci vás touto zprávou 
seznámit se všemi podstatnými změnami a událostmi roku 2023 ve Správě 
budov. 

Zaměstnanci SB a změny v roce 2023 

V druhé půli roku 2023 opět došlo ke změně na pozici účetní SB, kdy účetní 
Věra Beránková před prázdninami podala výpověď. To poněkud zkomplikovalo 
situaci při vyúčtovávání služeb, ale vše je stabilizováno a nová účetní Eva 
Löblová již vše zvládá. V polovině roku odešel do důchodu Ing. Jan Procházka. 
Chci mu zde poděkovat za dlouholetou práci pro SB, její rozvoj a koncepci. 
Dále chci poděkovat všem, kteří se na správě majetku ECM podílejí, ať už 
zaměstnancům nebo pracovníkům na dohody, ale zvláště dobrovolníkům na 
farnostech. 

Správa nemovitostí 

Investice, rekonstrukce a opravy 

I v roce 2023 válka na Ukrajině velmi ovlivnila činnost Správy budov, kdy jsme 
dobudovávali objekty chat na Poušti. Rovněž změny v legislativě týkající se 
uprchlíků nebo cizinců přinesly do práce komplikace. 

Poušť 

Na Poušti, pokračovala rozsáhlá rekonstrukce chat, která byla dokončena až 
před letní sezónou. Nicméně očekávaná uprchlická vlna v zimním období 
nenastala. Naopak potřeba ubytování pro uprchlíky se snížila. To se týká i RZ 
Veselka, kde uprchlíci byli jen do konce roku 2023 a v roce 2024 předpokládám 
zcela standardní provoz. Budoucí sociální využití rekreačních objektů pro 
sociální potřeby je však možné a koncepčně se ve spolupráci s Diakonií ECM 
připravuje. 
Ječná 19 

V roce 2023 se podařilo získat kladné stanovisko památkářů MHMP k projektu 
půdních nástaveb. To však rozporovali památkáři NPÚ a věc řešilo až 
ministerstvo kultury. Dobrou zprávou je, že souhlas nakonec máme a 
pokračujeme s AI Design v přípravách projektu na stavební řízení. 

Z větších oprav chci zmínit havarijní opravu balkonů ve dvorním traktu 
západního křídla. Mimo to probíhala běžná údržba a opravy objektu včetně bytů. 
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Horní Počernice 

Projekt nového azylového domu, komunitního centra a domova pro seniory je 
stále pozastaven z důvodu nedostatečné kapacity obecní čistírny odpadních vod. 
Přestože bylo obcí přislíbeno, že do konce roku bude navýšena kapacita stávající 
čistírny, tak k tomu dosud nedošlo. Jiná řešení nám zamítli. 

Ve spolupráci s SKP proběhla výstavba FVE na střeše zámku. 
Vršovice 

V roce 2023 probíhala pouze běžná údržba a opravy. 
Sukova 2 a Thámova 4 

V Sukově probíhala pouze běžná údržba a drobné opravy. Chystáme zde 
projekty parkoviště a nástavby, abychom byli připraveni pro případ možnosti 
získání nějakých dotací. 

V Thámově mimo běžnou údržbu proběhla oprava nebytových prostor prodejny 
a dokončení výměny oken do ulice. 
Farnost Mikulov – akce Valtická fara 

V roce 2023 probíhaly následné práce po dokončení rekonstrukce střechy včetně 
zateplení, která byla rovněž realizována v projektu pomoci ukrajinským 
uprchlíkům. Farnost se rozhodla dokončit i navazující nutné rekonstrukce 
vytápění, sociálního zařízení, podlah, fasád a dvora. I v tomto případě bude 
objekt moci sloužit nejen pro potřeby místního sboru, ale v případě potřeby i pro 
ubytování uprchlíků nebo jinou sociální pomoc. Zde chci především poděkovat 
bratru V. Lehotskému, který věnuje mnoho vlastní energie tomu, aby práce 
postupovaly ke zdárnému konci. 
Farnost Protivín 

V roce 2023 jsme po dlouhých průtazích a odkladech konečně započali s 
rekonstrukcí střechy objektu fary. Zdržení bylo způsobeno problémy při 
projektování nebo váháním, zda rekonstrukci spojit s vybudováním podkrovních 
bytů. 
Ostatní 

Objekty Diakonie – V minulém roce byla dokončena oprava hydroizolace 
terasy objektu diakonie Vršíček – opravy omítek (po vyschnutí zdiva). SKP 
HoPo viz výše. 
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Maranatha – Farnost realizovala bezbariérový přístup formou schodišťového 
výtahu tzv. schodolez. 

Sedlčany – Změna územního plánu je schválena i zveřejněna. Započali jsme  
s předprojektovými pracemi. 
Běžné hospodaření 

I v roce probíhala běžná údržba a neplánované opravy bytů a budov, malování 
stěn, obnova vybavení, změny a uzavírání nájemních smluv, zpracovávání 
vyúčtování a mnoho dalšího. 

Děkuji všem spolupracovníkům, v kanceláři i na sborech i vám za pozornost  
a podporu 

Martin Mizur 

 
1.7 — Zpráva za Diakonii 
 
Vážení,  
s pokorou a díky Vám předkládám stručný obsah aktivit Diakonie za rok 2023.  
V tomto roce jsme se věnovali především pomoci Ukrajině, je to stěžejní bod naší 
současné práce a je čím dál tím víc aktuálnější. 
Mnoho z Vás se se svými dary podílí na dobré věci, kde ve své podstatě 
podporujete nejen finančně budoucnost nás, ale také našich dětí a vnoučat.  
Je dobré vědět a stále si připomínat, že i v uvozovkách malé věci dělají ve své 
podstatě v celku obrovskou službu těm, kteří stále trpí ve válečném konfliktu.   
 
Ve spolupráci s jednotlivci a organizacemi jsme z České republiky vypravili 20 
kamionů převážně do oblasti frontové linie. 

 Jednalo se o více než 360 tun humanitární pomoci v podobě potravin, 
hygienických potřeb, oblečení a léků. 

 Dodávkami jsme podnikli více než 250 cest převážně do oblasti Sumy, 
Charkova, Kramatorska, Slavjanska, Kupjanska a do míst jako je Leman, 
Bahmut, Abdijivka a další.  

 Zakoupili jsme, přepravili a předali více než 300 generátorů od malých 
1kW až po obrovský 150 kW. 

 Pořádali jsem 10 rehabilitačních pobytů poválečných traumat pro děti z 
frontové linie, pro manželky a děti padlých vojáků a pro vojenské kaplany. 

 Rekonstruovali jsme sociální a evangelizační centrum v Sumě. 
 Opravovali jsme domy pod Kachovskou přehradou a zřídili jsme 7 filtrací 

na vodu. 
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 Spolupracovali jsme s vojenskými kaplany na frontové linii. 
 Zajišťovali jsme také neprůstřelné vesty (pro naše humanitární 

spolupracovníky), ortézy,      
         spacáky a karimatky, hasicí přístroje, čelovky nebo kempinkové vařiče. 
 Zakoupili jsme automobil v hodnotě 120 000 Kč. Slouží v Charkovské 

oblasti, viz obrázek níže. 

 

 Odvezli jsme na Ukrajinu tolik potřebné zimní pneumatiky 2 x 4 ks pro 
větší vozidla. 

 Rovněž jsme zakoupili dezinfekce a tekutá mýdla. Musel jsem využít 
příležitosti a nakoupit tyto produkty, které expirují. Např. 23 ks kanystrů/ 5 
litrů s tekutým mýdlem. 

 Zakoupili jsme inkontinenčních pomůcek pro Hospic městské nemocnice 
v Lyseci. 

 Zakoupili jsme a odvezli tento produkt, viz níže. Jedná se o systém, který 
urychluje hojení hlubokých ran pod tlakem. 

 
 
Podpora projektu KORIDOR UA (mediálně známá organizace) 
 

 Nákup 3 taktických lékárniček pro humanitární pracovníky, kteří operují 
v blízkosti frontové linie. 
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Finanční část dokumentu 
 
 
 
 
 
 
 

Diakonie přispívá finančně Vítovi Samkovi, který se vzdal svého zaměstnání 
záchranáře a věnuje se jenom projektům na Ukrajině. 
 
Mzdy: Vít Samek 
Datum platby Částka 
01.03.2024 35 000,00 
07.02.2024 35 000,00 
10.01.2024 35 000,00 
14.12.2023 35 000,00 
15.11.2023 35 000,00 
04.10.2023 35 000,00 
04.09.2023 35 000,00 
03.08.2023 35 000,00 
03.07.2023 35 000,00 
05.06.2023 35 000,00 
21.05.2023 35 000,00 
25.04.2023 35 000,00 
27.03.2023 35 000,00 
28.02.2023 35 000,00 
25.01.2023 40 000,00 
CELKEM k 
25.3.2024 530 000,00 

*červená čísla jsou za rok 2024 (odečteno z celkové částky, viz níže) 
 
Celkem jsme za rok 2023 v rámci humanitární pomoci přispěli částkou 7 259 119 
Kč. 
 
Kromě pomoci Ukrajině jsme také spolupracovali na projektech v naší republice.  
Po dobu 6 měsíců jsem osobně vedl podpůrnou poradenskou skupinu v klubu 
Sklep, který je v gesci sboru Maranatha. Této skupiny se účastnili studenti SŠ a 
VŠ v počtu 12 lidí. Probírali jsme společně vždy 2x měsíčně různá témata, které 
jsme následně rozebírali za pomocí skupinových terapeutických technik. 
V tomto roce jsme také společně s Ivanou Procházkovou navštívili některá SKP - 
byli jsme v Jihlavě, ve Žďáru nad Sázavou a Vimperku. 

Individuální dárci: 65 000 Kč 
Darující organizace, sbory: 150 760 Kč 
Dary ze zahraničí: 7 000 859 Kč 
celkem vybráno: 7 216 619 Kč 
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Celkové shrnutí finanční podpory projektů, které se týkají objektů ECM  
a jsou zahrnuty do humanitární pomoci. 
 
Mikulov  
 

 Rekonstrukce oken (izolace, krytina apod.). 
 
 

 
 
 
Poušť 
 
Rozvoj (obnova) sociální práce na Poušti v souvislosti s uprchlickou vlnou 
vyvolanou válkou na Ukrajině v roce 2022. Již v roce 2021 byla provedena 
rekonstrukce podkroví kaple, včetně dobudování WC.  
 
Zateplené podkroví kaple je napojeno na zdroj tepla v kapli (krb s výměníkem). 
Zima 2022 a 2023 4 chaty: 2 pokoje, každý pro 4 osoby. Rekonstrukce chat na 
celoroční provoz - cílová skupina uprchlíků – matky s dětmi.  
Provedeno nebo se dokončuje:  
1. Zateplení chatek – zdi, stropy, rekonstrukce oken, uzavřené terasy (zádveří).  
2. Do 3 chat dostavěno sociální zařízení (WC, sprcha), napojení na kanalizaci, 
teplá voda.  
3. Rekonstrukce elektroinstalace (+ kombinované ohřívače teplé vody 80 l).  
4. Rekonstrukce elektrické přípojky k chatám.  
5. Rekonstrukce vytápění chat.  
Zbývá posílit zdroje tepla (FVE, zásobníky tepla, kotelna v suterénu chaty 
správce) a rozvody k chatám (zatím nerealizováno).  
6. Zřízení kuchyňského koutu ve 3 chatkách.  
7. Vestavěná patra do všech chat (slouží jako úložné prostory, případně přistýlky).  
8. Nové fasády a terénní úpravy (aktuálně probíhá).  



OK ECM 2024 — 48 
 

Celková kapacita Pouště pro celoroční provoz cca 50 osob. 
 
 

 
 
 
Velké díky patří všem, kteří se do aktivit zapojili aktivně: 
 
Petr Húšť, Vít Samek, Rada oblasti, Ivana Procházková, Jana Křížová, Daniela 
Daněčková, Martin Kukla, Martin Mizur, Světlana Mašková, Anna Pípalová  
a mnoho dalších � 
 
Za Diakonii ECM ČR,  

Karel Nyerges 
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2.1 — Zpráva Nominačního výboru  
 
Nominační výbor pracoval ve složení:  
Jana Křížová, předsedkyně,  
Petr Konopík, oblastní vedoucí laiků. 
Přitom požádal další lidi, duchovní i laiky a zejména superintendentku, aby 
oslovili vhodné kandidáty na funkce v komisích, výborech a různých pozicích.  
Česká metodistická církev je v současné době v situaci, kdy pro ni zároveň platí 
články Řádu týkající se české oblasti a také celé výroční konference, protože 
česká oblast je vlastně totožná s výroční konferencí. Nicméně, nyní je užitečné 
zachovat stávající Řád (do doby budoucích nevyhnutelných změn). Rada oblasti 
rozhodla, že se agenda oblastní a výroční konference rozdělí prakticky – oblastní 
konference se bude zabývat především finančními záležitostmi a výroční 
konference dalšími oblastmi života církve. Na výroční konferenci budeme volit 
příslušné výbory a komise. Nominační výbor připravil podle ohlasů z církve a 
podle přání dosavadních vedoucích výborů návrh nominací, viz samostatný 
soubor s názvem Informace. Prosíme, přečtěte si jej. Pokud máte připomínky, 
případně další nominace, bývá dobré je přednést včas, aby mohly být 
projednány s těmi, jichž se týkají. Znovu upozorňujeme, že o těch nominacích 
budeme hlasovat až na výroční konferenci, takže ještě máte prostor ke změnám.  
Toto zasedání Oblastní konference má tedy za úkol zvolit Radu oblasti na další 
období. 
Navrhujeme funkční období 4 roky. 
Zdůvodnění: V této době nejistoty přispěje delší funkční období ke stabilitě 
činnosti církve. Pokud konference (oblastní či výroční) přijme nový Řád nebo 
usoudí, že je třeba funkční období Rady zkrátit, je v její pravomoci to kdykoli 
učinit. 
Navrhujeme zvolit Radu ve složení tři laici a tři duchovní. V Řádu je 
uvedeno minimum dva a dva, ale tři a tři se dlouhodobě osvědčili jako 
konstruktivní počet. Zároveň navrhujeme zvolit dva náhradníky – laické  
i duchovní. 
Oblastní vedoucí laiků je členem Rady oblasti z moci svého úřadu. 
Navrhujeme zvolit jako oblastního vedoucího laiků Petra Konopíka. 
Doposud v té funkci sloužil a je ochoten v této době změn pokračovat. 
Ve zmíněné době změn je užitečné zvolit náhradníka na tuto pozici, který by byl 
zároveň členem Rady oblasti..  
Navrhujeme Martinu Chlupáčkovou (dosavadní členka Rady oblasti, zástupce 
v exekutivě Centrální konference a laická kazatelka ve frnosti Jihlava). 
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Na pozici třetího laického člena Rady oblasti nominujeme tyto tři laiky: 
Iveta Čepeláková (Praha 2) 
Josef Havíř (Brno) 
Eduard Holtman (Agapé – Praha) 
Děkujeme za jejich ochotu sloužit. Rádi využijeme jejich ochotu stát se případně 
náhradníky. 
Duchovenským členem Rady oblasti je z moci svého úřadu superintendentka  
Ivana Procházková. 
Dalším členem Rady oblasti je druhý statutár volený z ordinovaných starších. 
Předpokládá se, že všichni ordinovaní starší jsou ochotni sloužit ve prospěch 
církve, takže nominační výbor nepředkládá jedno jméno. Navrhujeme jenom, 
abychom nevolili faráře v důchodovém věku. Volitelní by pak byli: 
Jana Daněčková, Ctirad Hrubý, Pavel Kuchynka, Richard Novák, Petr 
Procházka, Lev Shults, Petr Vaďura   
Třetím členem Rady oblasti může být kdokoli se služebním přidělením, tedy 
k ordinovaným starším navíc i kazatelé na zkoušku nebo lokální kazatelé. 
Jmenovitě: 
Jana Daněčková, Ctirad Hrubý, Pavel Kuchynka, Richard Novák, Petr 
Procházka, Lev Shults, Petr Vaďura   
Filip Gärtner, David Chlupáček, Mária Kunstová 
Zdeněk Brož, Filip Jandovský, Milan Mrázek, Zdeněk Neužil   
Připouštíme, že někteří duchovní mají důvod nominaci odmítnout – mohou tak 
učinit přímo při zasedání oblastní konference.  
S modlitbou za dobrý průběh voleb 

Jana Křížová a Petr Konopík 
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Informace z Nominačního výboru pro OK  
 

Pomocné orgány jmenované Radou oblasti (RO): 
 
Vedoucí kanceláře ústředí  
 Anna Pípalová, tajemník RO 
  
Rada Diakonie ECM  
 David Chlupáček, předseda  
 Karel Nyerges, tajemník RO pro sociální práci církve  
 Zdeněk Brož 
 Filip Gärtner  
 Martin Jeřábek 
 
Komise pro finance a církevní majetek 
 Petr Procházka, předseda 
 Milan Mrázek 
 Renata Šimandlová 
 Vladimír Pech 
 Jan Procházka 
 
Vedoucí Správy budov 
 Martin Mizur 
 
Fond údržby budov 
 Anna Pípalová 
 
Rada Institutu vzdělávání 
 Ivana Procházková, předsedkyně 
 Filip Gärtner 
 Josef Havíř 
 Filip Jandovský 
 
Misijní koordinátorka 
 Jana Křížová 
 
Koordinátorka pro práci sester 
 Jolana Kružíková 
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Návrh nominací pro výbory a komise Výroční konference 
 
Výbory a komise budou zvoleny na 4 roky. 
 
Superintendentka (jmenovaná biskupem) 
 Ivana Procházková 
 
Konferenční vedoucí laiků 
 Oblastní vedoucí laiků – Petr Konopík 
 
Sekretariát Výroční konference 
 Jana Křížová 
 Filip Jandovský 
 
Nominační výbor 
 Ivana Procházková, předsedkyně 
 Petr Konopík, konferenční vedoucí laiků 
 
Komise pro ordinované služby (navrhuje biskup, volí konference,  
 členové jsou: superintendent, vedoucí laiků  
 a několik ordinovaných starších) 
 
Vyšetřovací výbor 
 Ctirad Hrubý 
 Pavel Kuchynka 
 Náhradník 
 Petr Vaďura 
 
Kárný výbor 
 Jana Daněčková 
 Petr Procházka 
 Náhradník 
 Lev Shults 
 
Komise pro evangelizaci a domácí misii 
 Ctirad Hrubý, předseda 
 Filip Jandovský 
 Pavel Kuchynka 
 Milan Mrázek 
 Richard Novák 
 Dominika Kružíková 
 Petr Procházka 
 Lev Shults 
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 Subkomise pro Podporu misijních projektů  
 jmenovaná Komisí pro evangelizaci 
 Jan Harbáček, předseda 
 Marcel Hule 
 Pavel Kuchynka 
 Richard Novák 
 
Komise pro práci s dětmi a dorostem 
 Pavel Wittner, předseda 
 Jitka Buchtová 
 Michaela Červeňáková 
 Jana Daněčková  
 Jana Dykastová 
 
Komise pro práci s mládeží 
 Filip Vojta, předseda 
 Jakub Harbáček 
 Filip Jandovský 
 Milan Maržencev 
 Milan Mrázek 
 
Komise pro církev a společnost 
 Jana Daněčková, předsedkyně 
 David Chlupáček 
 Martina Chlupáčková 
 David Kružík 
 Petr Vaďura 
 
Etická komise 
 Roman Čepelák, předseda 
 Jana Daněčková 
 Jana Fojtíková 
 David Chlupáček 
 Alena Procházková 
 
Komise pro řád církve 
 Ivana Procházková, předseda 
 Josef Červeňák 
 David Chlupáček 
 Jana Křížová 
 Pavel Procházka 
 Petr Procházka 
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Komise pro liturgii 
 Jana Křížová, předsedkyně 
 Filip Gärtner 
 Ctirad Hrubý 
 Pavel Kuchynka 
 Petr Procházka 
  


